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El 80% dels pobles que formen part de
l´Ammat tenen quotes pendents de pagar
N'hi ha 21 que no han fet cap pagament i només 12 porten tots
els comptes al dia

GIRONA | DDG
Només 12 dels 63 municipis que formen l'associació Ammat -poblacions afectades per la línia de
molt alta tensió- han pagat totes les quotes que els corresponen. Els 51 restants tenen algun
pagament endarrerit, i d'aquests, fins i tot n'hi ha 21 que no han abonat cap mena de quota, malgrat
que l'associació es va endegar l'any 2005. El president de l'associació, Francesc Xavier Quer, alcalde
de Crespià, explica que s'enviarà una carta a tots els municipis perquè sàpiguen quines quotes tenen
pendents, però no està previst expulsar cap població per manca de pagament, ja que es considera que
tots els municipis junts tenen més força. "Hi ha ajuntaments que van pagant, però la situació és la
que és i n'hi ha que els costa més", assenyala. "A més, depèn de com funcioni cada població
internament", afegeix.
Fins al 2007, les quotes van ser lineals per a totes les poblacions. Aquell any, però, van haver de fer
un abonament extraordinari i a partir de 2008 es va decidir que cada municipi pagaria en funció del
seu nombre d'habitants: així, per exemple, Brunyola o Aiguaviva paguen 200 euros, mentre que la
Jonquera, que és més gran, n'ha de pagar 900.
Les poblacions que no han abonat encara cap pagament són ?Biure, Blanes, Caldes de Malavella,
Camós, Campelles, Canet d'Adri, Cistella, Esponellà, Fontcoberta, Juià, La Vajol, Palau de Santa
?Eulàlia, Pontós, Riudarenes, Salt, Sant Julià del Llor i Bonmatí, Sant Julià de Ramis, Sant Llorenç
de la Muga, Saus-Camallera-Llampaies, Sils i Viladrau.
L'alcalde de Pontós, Narcís Alagam (CiU), explica que el seu Ajuntament no manté massa contacte
amb l'associació i ni els convoquen per a les reunions ni els reclamen les quotes. "Nosaltres ens hi
vam adherir després de Vilafant, però ara Pontós no queda afectat per la MAT i ja no ens diuen res,
no ens convoquen a les reunions", assenyala. Malgrat això, no s'han donat de baixa, però assegura
que l'organització mai els ha reclamat les quotes endarrerides des de 2005.
En el cas de Riudarenes, el batlle, Narcís Colomé (CiU), assegura que, si hi ha quotes pendents de
pagar, és per "desconeixement" i es deu més a una qüestió administrativa que política: "Això deu ser
qüestió de secretaria, perquè mai s'han donat ordres de no pagar", afirma.

Els complidors es queixen
Els ajuntaments que han pagat totes les quotes, però, lamenten que hi hagi consistoris que no ho
facin. "Si volem lluitar contra alguna cosa, la unió fa la força, i sap greu que tu paguis i altres no",
explica l'alcalde d'Avinyonet de Puigventós, Josep Maria Bartolomé (CiU). Tot i això, considera que,
"malgrat que no és excusa", hi ha molts consistoris que estan passant dificultats econòmiques,
especialment els que depenien excessivament de la construcció "i van pensar que la gallina dels ous
d'or no s'acabaria mai". En el seu cas, també veu problemes en l'horitzó: "Jo, desgraciadament, no sé
si podré pagar la propera quota, perquè la cosa està molt difícil", assenyala.
El batlle de Bescanó, Xavier Soy (CiU), també opina que "si tu estàs en una associació i hi ha quotes
a pagar, s'ha de fer", però considera que deu ser més aviat "un problema administratiu". "No vull
pensar que la gent que està a l'associació no vulgui pagar les quotes", subratlla.


